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Borgå stadsregister 
 
 
Överklagande till svenskspråkiga utbildningssektionen i Borgå 
 
 
Vi lämnar in ett överklagande gällande paragraf nr 67 i mötesprotokollet  
för Borgå 
svenska utbildningssektionen  den 22.11.2024. 
 
Det ställningstagande som skickades till sektionen av Porvoon Kylät  – 
Borgå byar (bilaga 1) 
har inte beaktats. Ställningstagandet  har skickats till sektionens 
medlemmar 19.11.2024 
kl. 21.53. 
 
 
Borgå den 7.11.2024 
 
Med vänlig hälsning, 
 
 
Samfundet Porvoon Kylät – Borgå Byar 
 
Anella Ahokas 
Borgå 
Kommunmedlem 
 
 
Liisa Wilska 
Borgå 
Kommunmedlem 
 
 
 
 
 
BILAGA 1. 
 
Bästa medlem av svenskspråkiga utbildningssektionen i Borgå, 
 
Utbildningsdirektörens förslag om utredningen av servicenätet till 
nämndens möte 
den 24.10.2024 baserar sig på bristfälliga slutsatser och en ensidig 
tolkning av 
fakta. Om de åtgärder som föreslås i utredningen genomförs, kommer de 
enligt 
undersökningar att påverka stadens bildningssektors kostnader samt 
landsbygdens 



livskraft negativt (Karvis rapport 2023, Suomen Kylät -undersökningar). 
Den största bristen i servicenätsutredningen är att en omfattande 
bedömning av 
konsekvenserna för barn saknas. Bedömningen av barnkonsekvenser måste 
genomföras som en omfattande förhandsbedömning där de positiva och 
negativa 
effekterna av olika tilltänkta alternativ beaktas. Bland de viktigaste är 
till exempel 
hur långa skolresorna blir och hur detta påverkar barnens välbefinnande. 
Statsrådet har publicerat ett paket om barnkonsekvensbedömning för 
beslutsfattare, som finns på statsrådets webbplats. 
Redan publiceringen av utredningen har gett en negativ bild av Borgås 
förmåga att 
utveckla sina tjänster så att staden skulle kunna öka sin dragningskraft 
och utnyttja 
efterfrågan från huvudstadsregionen. Brådska får inte vara orsaken till 
att en fråga 
som är bristfälligt och delvis felaktigt förberedd med siffror och 
grunddata 
godkänns. 
Vi påminner om att stadsfullmäktige den 29.5.2024 godkände följande 
avsnitt: ”de 
föreslagna besparingarna gällande servicenätet (så kallade strukturella 
lösningarna) i programmet för produktivitet och ekonomisk balans inte styr 
utarbetandet eller slutresultatet av planen för servicenätet. Planen för 
servicenätet styr inbesparingarnas kanalisering vid bearbetningen av 
budgeten och 
ekonomiplanen för sektorn för växande och lärande.” I beslutet står det 
alltså klart 
och tydligt att det är servicenätsutredningen som styr budgeten, inte 
tvärtom. 
 
Vi påminner också om att det i utkastversionen av planen för 
småbarnspedagogikens och grundutbildningens servicenät, 7.10.2024 kapitel 
7 
sida 87, anges följande: ”Beslut om att avsluta verksamheten fattas två år 
innan verksamheten flyttas, och övergivandet av verksamheten sker i 
enlighet med uppsägningsvillkoren i leasing-/hyresavtalet.” Inga åtgärder 
kan 
därför vidtas år 2025. 
Vidare bör noteras att som bilaga till nämndens mötesföredragningslista 
finns de 
principer för servicenätsplanen som utarbetats av Finnish Consulting Group 
Oy den 
19.3.2024. Stadsstyrelsen godkände dock vid sitt möte den 8.4.2024 helt 
andra principer för utarbetandet av servicenätsutredningen och -planen. 
Följande frågor har inte alls eller bristfälligt bedömts i rapporten: 
- Verkliga beräkningar av barnkonsekvenserna. 
- Effekterna på längden av skolskjutsar, som särskilt i de södra områdena 

blir 
orimliga för vissa barn. 
- Verkliga beräkningar mellan de olika alternativen. 
- Effekterna på livskraften i de byar som berörs av nedläggningar. 
- Effekterna på hela östra Borgå, om det inte finns några skolor alls. 



- Effekterna på byarnas företag (t.ex. efterfrågan och tillgång på 
arbetskraft). 

- Rättvis behandling av olika områden. 
- Förverkligandet av språklig jämställdhet (ett stort sydligt område blir 

helt utan 
finskspråkig skola eller det västra området utan svenskspråkig skola). 
Livskraften i Borgås byar står på spel, liksom Borgås rykte som en 
barnvänlig stad 
där människor verkligen har möjlighet att välja mellan centrum och en 
livskraftig 
landsbygd. Kommunens olika områden har inte behandlats rättvist i 
förslaget. 
Förutom de negativa scenarier som presenteras i servicenätsplanerna bör 
planen 
också granska ett tillväxtscenario där aktiv planläggning och 
marknadsföring 
lockar nya invånare till byarna. 
Nästan 1 500 personer har redan undertecknat en adress mot 
servicenätsplanen, 
och nästan 150 företag i Borgå har undertecknat och motsätter sig dess 
förändringar. 
Vi kräver att hela servicenätsutredningen avslås och att en ny plan 
utarbetas i 
samarbete med olika intressenter. 
 
 
Med vänliga hälsningar, 
 
Borgå Byar – Porvoon Kylät 
 
 
 
 
 
Läs om vårt ärende: 
https://porvoonmitalla.fi 
 
Gör ett löfte för byarna: 
https://porvoonmitalla.fi/vaalilupaus/ 


